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גאולת ישראל ממצרים היא סיפור הצלה לאומית 

 והיסטורית של עם ישראל.

ים למסע עבד שבטזהו סיפור על הוצאה לחרות של 

 לעם ובסופו  נכנסוארוך במדבר, במהלכו הפכו 

 לארץ המובטחת.
 

 חג פסח שמח
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 משולחן הנהלת הקהילה
 חברים וחברות יקרים שלום וברכה,

 
הפסח הקרב, מרוממות נפש. הקיבוץ פורח באין ספור פרחים וניכר 

 ים עמלים על טיפוח הנוף הקיבוצי.כי חברים יקר
אנו עסוקים לרגל החג, אנחנו שמחים לשתף בתהליכים הרבים בהם 

 הגם שסיומם עוד לא נראה באופק:
 

במועצת מקרקעי ישראל שהתכנסה באמצע חודש  - שיוך הדירות
להאריך בשלושה חודשים את המועד האחרון להגשת  מרץ הוחלט
וסף, בישיבת מנהלת השיוך לקיבוצים המשייכים. בנ תיקי השיוך

י היגוי וחשיבה להגשת הצעות קונקרטיות למזכירות ובהמשך צוות 3-מיפינו את התהליכים הקרובים והתחלקנו ל האחרונה
 לשיחת הקיבוץ:

 ת אסטרטגיה פיננסית לביצוע השיוךצוו .1
צוות דירות קהילה ויחידות קטנות לקראת  .2

 שיוך
 צוות מערכת חוזית לשיוך  .3

כל צוות יתכנס לטפל בהיבט הספציפי לפני ובעת 
שיוך ויוציא המלצתו למזכירות ובהמשך לשיחת 

 בוץ בנושאים הנדרשים.הקי
כמו כן, בימים אלו קיבלנו אישור מרמ"י להפקיד 

 משךיאת תיק השיוך עוד לפני החג ובמקביל י
הטיפול בהסדרת השימושים החורגים. עם השלמת 

 המהלך נעדכן את הציבור באופן מפורט.
 

לגבש החלטה כיצד להמשיך ולשמור שירותי הכביסה הניתנים היום נבחנים בימים אלה ע"י המזכירות במטרה  - מכבסה
חברים ונתוני השאלון ינותחו ובצירוף לדברים  37ולטפח את שירותי הכביסה לחברים. לשאלון הציבורי שפורסם ענו 

חדר אוכל ובית הדר, יוחלט על אופן המשך ההפעלה  - הנאמרים ע"י הגופים המוסדיים המשתמשים בשירותי הכביסה
 כנית להפעלת המכבסה במבנה הקיטור נבחנה ואיננה אפשרית מבחינת הרשויות.ומתן השירות. בכל מקרה התו

 
עם סגירת דוד הקיטור המרכזי ששימש את המכבסה ואת חדר האוכל, הותקן דוד קיטור ייעודי למטבח.  - קיטור המטבח

ות הקיטור החדש. זו הפעלת המערכת נמצאת בתקופת הרצה וישנן מספר סוגיות שטרם ניתן להן מענה ראוי, ביניהן יעיל
בחן במהלך חודש אפריל וממצאי הבדיקה יובילו להחלטה אם ואיך נכון להמשיך. את התהליך ינהל גורם מקצועי שילווה ית

 את יישום הפרויקט.
 

דף מידע לבונה ולמשפץ. נוסף על דף מידע זה, התבקשה הוועדה  הבימים האחרונים ועדת התכנון הוציא - ועדת תכנון
 התשתיות הכלולות בתקציב התשתיות על פיו נגזר התשלום לתשתיות של נקלטים חדשים. המיפוי כולל:למפות את 

 השתתפות באחזקה של תשתיות קיימות ציבוריות . 1
 בוריותיותשתיות צ הכנת תשתיות לשכונות עתידיותהשתתפות ב . 2
 ביצוע שביל עד גבול מגרש . 3
 ב, אלא אם קיימת כבר שוחה בתוך המגרשביצוע ניפל לתוך המגרש, לחיבור ביו . 4
החבר משלם לראש מגרש )שימו לב! חברת החשמל מספקת את המונה והוא אינו רכוש הבית.  3X40Aחיבור חשמל  . 5

 תשלום חודשי קבוע(.ו עלי
  סיב אופטי לתוך הבית - תקשורת . 6
 . אספקת מים לראש מגרש, כולל שעון7

 צילומים: ז'וז'י שינדלר
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עדה וה ו/או שיפוץ דורשים את אישור ועדת התכנון של הקיבוץ וקבלת היתר כחוק מהויחוזרים ומדגישים כי כל בניאנו 
יה יואב. כמו כן, לאחרונה נמסר לנו כי בכוונת גורמי האכיפה בוועדה המקומית להגביר את האכיפה יהמקומית לתכנון ובנ

 בתחומי הקיבוץ על כל המשתמע מכך.
 

. 20:00במועדון לחבר בשעה  01.05.22-שיחת הקיבוץ הבאה תתקיים בתאריך הרשמו ביומנים: 
 אנא שריינו לעצמכם. סדר היום יפורסם לאחר החג.

 
 בשמנו ובשם חברי המזכירות 

 אנחנו מאחלים לכם ולבני משפחותיכם חג אביב שמח ופורח!
 בברכה,
 חנן וחלי

 הנהלת הקהילה
 
 
 
 

 שיהיה לאן לשאוף אנחנו מציבים לעצמנו רף גבוה, כדי
 

 הקהילה לשנים הבאות.את רשמיו מהקהילה שלנו ואת יעדי עצמו, את ציג מהקהילה  חנן רוגלין מנהל
 

ההיסטוריה התעסוקתית שלי עשירה ומגוונת  נכדים. 3-בנות )חברות געש( וסב ל 3-בוץ געש, אבא ליאני בן יקום, חבר ק
שנים מורה לאמנות במוסד רמות חפר  4ייתי ה שנים, אחר כך 5-קלאי וניהלתי את החקלאות בגעש כהתחלתי כח –

שנים אמנות במכון אבני ובהמשך תולדות האמנות ופילוסופיה באוניברסיטת תל  4שבמעברות )טרם הגיעי לגעש למדתי  
ם הייתי שני 4שנים. במשך  11והייתי מג"ד במילואים שנים  3בוץ הארצי במשך יאביב(. ריכזתי את מחלקת הביטחון של הק

מנהל מכירות של מפעל התאורה של געש, בהמשך ניהלתי את הנכסים בגעש והייתי פרויקטור ההקמה של "חמי געש", 
 מגזין לאמנות במסגרת  "חבצלת" מוסדות חינוך ותרבות של השומר הצעיר. –ומשם הוזמנתי לנהל את "סטודיו" 

הובלתי את תהליך השינוי של אורחות החיים בגעש. מאז  2005-פעמים מזכיר געש ובפעם האחרונה ב 3בין לבין הייתי 
 בוץ החמישי שאני עובד בו בתפקיד זה.יכפר מנחם זה הק –סיום תפקידי זה אני עובד בחוץ, כמנהל קהילה בקיבוצים 

יר יחד ואני שמח על הגיוון התעסוקתי שזכיתי לו. נוסף על תפקידי כמנהל קהילה אני אמן מציתמיד עשיתי כמה דברים 
 בוץ.יויש לי סטודיו בק

בוץ מתנהל בצורה טובה עם מוסדות מסודרים, בעלי תפקידים יהתרשמותי מקהילת כפר מנחם היא חיובית וטובה. הק
 המשלבת בצורה נכונה בין הדורות בקיבוץ. עם מזכירות מאוד מחויבת ומפרגנת עם רמת מחויבות ואחריות גבוהה מאוד, ו

טוב. כידוע לי, בעבר היו הרבה סערות ומחלוקות ביחסים בין הקהילות ולאחר שהדברים הרחבה הוא -בוץיגם השילוב ק
כל שבועיים  –אגודה מתנהלים בצורה טובה. יש לי קשר שוטף עם אנשי האגודה בשני ממשקים -בוץיהוסדרו היחסים ק

מת פגישה של בעלי ואחת לחודש מתקייושל יפתח צלניקר )מנהל האגודה(  מתקיימת פגישה מסודרת וקבועה שלי
 בוץ(.יהתפקידים בשתי ההנהלות )האגודה והק

ערבות הדדית, מודל ניהולי, קליטה  –אני מאוד מעריך את העבודה שהושקעה )בהובלתה של חלי( בניסוח החזון ונגזרותיו 
 וצמיחה דמוגרפית, צמיחה ותעסוקה מתוך פרספקטיבה זו נגזרים היעדים.

מטרות על  8הצבנו ו 2021-כהמשך והרחבה לתוכנית שנעשתה ב 2022-ת עבודה לכניולפני חודש הצגנו לציבור ת
 :מרכזיות
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אנו מסתכלים על נושא הקליטה כמכלול, עם יעדים לטווח הקרוב: קליטה בתוך  – קליטה וצמיחה דמוגרפית .א
תוך בחינת ותיק לדירות יורשים וכד. והרחוק: תכנון אסטרטגיית הקליטה לשכונות הבוסטר והספארי והמחנה ה

 הדמוגרפיה העתידית ועוד.
)החוברת  ולה הדורשים התאמה ועדכון לזמננובחינת הסעיפים המופיעים בחוברת הכח – סוגיית אורחות החיים .ב

 . החוברת התייחסה לעבודה ופרנסה,עם השינוי המשמעותי באורחות החיים 2005הכחולה הופיעה בספטמבר 
 .(ציב הקהילה, עקרונות המיסוי המשותף ותקזכויות סוציאליות, הסדרי עבודה ותקצוב

סקירת בני הגיל השלישי  –ההתייחסות שלנו מתחברת לעבודה הגדולה שנעשתה במועצה  – רווחת הגיל השלישי .ג
 תחת הכותרת הזדקנות מיטבית באמצעות החוסן האישי והקהילתי, שיאפשרו הזדקנות מיטבית.

 מכבסה וכו' במטרה לפעול לשפרם. תיות, תחזוקה,  כולבו,נתייחס לכל התחומים בריאות, תש – רות לחבריש .ד
בסופו של יום אנחנו חיים בקהילה ובתוכה גלום בין היתר הערך העליון של ערבות הדדית. נפעל  – ערבות הדדית .ה

 לבסס ולדייק את נושא הערבות ולתת לה תוקף עדכני ורלוונטי.
אחרונים ואנחנו ממשיכים ונמשיך לעסוק בו היה העסוק המרכזי שלנו בארבעת החודשים ה שיוך דירות .ו

 באינטנסיביות עד שנגיע ליישום חלופת האגודה.
 שילוב נשים וצעירים בהנהלות, ועדות ותפקידים. יצירת סביבה ארגונית –בניית עתודה ניהולית  – הון אנושי  .ז

 המאפשרת לצעירים להשתלב בתפקידי ניהול בקיבוץ.
שכל מי שמנהל ופועל בכפר מנחם יהיה כל הזמן בתהליך של התקדמות,  יש לנו שאיפה – מצוינות תפעולית .ח

 שיפור, למידה ומשוב ובמקביל תהיה הרחבה של תהליכי הבקרה  על כלל הגופים הפועלים בקיבוץ.
 
כנית רב שנתית. אי אפשר להשיג את המטרות תוך שנה. אני מאמין גדול של ריצה והמטרות הוגדרו בשנה שעברה כת 8

ארוכים, כי היא נותנת כיוון, סדרי עדיפויות ואיגום משאבים, אפשרות של בקרה של הציבור על ההנהלות ויכולתן  למרחקים
 באופן טבעי צועדים לאחור... -ם להוביל תהליכים לקדם את הקהילה. ידוע לכל כי קהילה וארגון שלא מתקדמי

 
 ספר קצת על סגנון הניהול שלך
שאני עוסק בניהול, זה הוכיח תי ולכל אורך עשרות השנים חריות וסמכויות למנהלים שתחאני מנהל שנותן מרחב פעולה, א

 את עצמו.
 

 ?את האוירה בקהילה, את רוח המקוםאיך אתה מרגיש 
לות ולאחריהם בניתוח שלי האווירה בקהילה מאוד חיובית, זו קהילה שיודעת לנהל תהליכים משמעותיים עם מחלוקות גדו

לדוגמא בעקבות הסערה סביב "שיוך הדירות" הצלחנו בשיחות עם חברים ליצור גישור בין בעלי  - להמשיך לצעוד ביחד
חברים יודעים להתנצל ולסלוח, זה מעיד על קהילה  –ה לגורמי חוץ בסכסוכים יעמדות קוטביות ואף עוינות ונמנעה פני

 בריאה ואמון בהנהלה. אני מקווה שלא יישארו כעסים ותסכולים.
 ה שחברים ירגישו חופשיים לפנות אלי, דלתי פתוחה בפניהם.אני מקוו

 רות ואביב שמח לכל בית כפר מנחם.ימאחל חג ח
 

 הביאה לדפוס יהודית אפרתי
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 20.02.2022–פרוטוקול ישיבת מזכירות
4/2022 

 

אלבירט, אברהם טולדו, דני , עמית ארגוב, נבו מזור,  עידן קריסטל, וידי שקד,  יגאל קליין  :נוכחים
 חנן רוגלין וחלי זלינגר

 : מעיין שינדלרחסרים
 נושאים:

 מוזמנים: אורי בייז, יחיעם יוגב, אריה גרשוביץ, ארנון לפידות - התקנת פאנלים סולאריים על גג המגרש המקורה .1
 מוזמנת עוה"ד אסתר קויפמן - חבר קיבוץ עוזב - תביעת השלמה פנסיונית של אמנון אריאלי .2
 עדכונים:  .3
o מוזמן: אורי בייז - המכבס 
o כנית עבודה שנתיתות 
o דירות קהילה בעת שיוך 
o אישור חברים נוספים לצוות פנסיה 

 דיון:
משתתפים: אורי בייז, יחיעם יוגב, אריה גרשוביץ, ארנון  - התקנת פאנלים סולאריים על גג המגרש המקורה .1

 לפידות
העסקית ביקשה לקדם התקנת פאנלים  אר את פעילות הקיבוץ בתחום הסולארי והציג כי ההנהלהיאורי ת

סולריים על גג המגרש המקורה. מדובר בפאנלים גמישים, קלים שמוצמדים בהדבקה מיוחדת למשטח הגג. 
 מדובר בטכניקה ראשונה מסוגה בארץ אך לא בעולם.

יחיעם, כמי שהיה שותף בהקמת המגרש המקורה, הציג את התנגדותו להתקנת הפאנלים הסולאריים שטרם 
חנו על מבנים בארץ. לדבריו, לא ידועה עדיין מידת בטיחותם של הפאנלים, הציג בעיות שעלולות להיות נב

לקירוי עצמו ולרצפת המגרש בשל דליפות מים ובכלל, הציג עמדה המתנגדת להתקנת פאנלים סולריים על גבי 
 מתקני ספורט.

קטורה שלו וביקש שהמזכירות תקדיש מחשבה ארנון הציג את הייחודיות של המבנה כולו על גודלו ועל הארכיט
לפן האסתטי של המגרש. לדבריו, פאנלים סולאריים מותאמים למבני תעשייה ופחות לשטחי מדורים ומתקני 

 ספורט.
 אריה הציג את החשש מפני בטיחות למשתמשי המגרש.

 :החלטת המזכירות לאחר דיון
של הקיבוץ בתחומים ירוקים השואפים לאיכות  המזכירות מברכת את ההנהלה העסקית על כיוון ההשקעות

סביבה וכן על המאמץ למקסם את רווחי הקיבוץ. עם זאת, המזכירות מבקשת להשהות את התקנת הפאנלים 
 הסולאריים על גג המגרש המקורה עד שיצטבר ידע בארץ על משמעויות התקנה מסוג זה.

 אישי - תביעת השלמה פנסיונית של אמנון אריאלי .2
 : עדכונים .3

 משתתף: אורי בייז - מכבסה 3.1
 טלי החליטה לסיים את עבודתה במכבסה וכיום מועסקות במתן שירות הכביסה טונדה קורן ופנינה בורסטי. 
המזכירות עודכנה שעם בחינת שימושי המבנים הקיימים בכפר מנחם על רקע דיונים על שימושים חורגים, 

 נמצא כי מבנה הקיטור עשוי להוות שימוש חורג חדש היות שמדובר במבנה הנדסי. 
 : לקיים דיון מלא על נושא המכבסה בפגישת המזכירות הבאה.הוחלט

השנתית תוצג בשיחת ההסברה טרם שיחת הקיבוץ ותוצג  כנית העבודהות - כנית עבודה שנתיתות 3.2
 .2022בהתאמה לתקציב המוצע לשנת 

רכשו הזכויות במהלך הקרוב. צריך יהיה לחשוב ידירות עליהן י 3בקהילה קיימות  - דירות קהילה בעת שיוך 3.3
במסגרת מנהלת על דינן ביום השיוך והעלויות הכרוכות ברכישת הזכויות עליהן. הוחלט שהדיון יתקיים 

 השיוך ויוצע מודל עבודה הלוקח בחשבון את הצרכים של כפר מנחם ואת היצע הדירות הקיים.
 אישי - אישור חברים נוספים לצוות פנסיה 3.4

 רשמה:  חלי זלינגר
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 13.03.2022–פרוטוקול ישיבת מזכירות
5/2022 

 

אברהם טולדו, דני אלבירט, חנן , עמית ארגוב, נבו מזור,  עידן קריסטל, וידי שקד,  ריקי בן אריה, יזהר שרון  :נוכחים
 רוגלין וחלי זלינגר

 נושאים:
 אחר בקשה להצעה לסדר בשיחת קיבוץדיון ל - ועדת קליטה .1
 דיון המשך על המכבסה .2
 עדכונים: .3

 אמנון אריאלי  3.1
 קיר המועדוןבקשת ועדת תרבות לצביעת  3.2
טחון עד אשר יסוכם גובה הערבות הנדרשת ייה של ענבר וגלעד מאונטר להחלפת הערבות לצ'ק ביפנ 3.3

 עקב המעבר לחלופת האגודה.
 קליטת משפחת פליטים לדירת דוידוב לחצי שנה/ קליטת מועמדים לחברות/ חברים משפצים. 3.4

 דיון:
עלתה הצעה לסדר להחזיר את נושא בחירת יו"ר  06.03.22בשיחת הקיבוץ האחרונה מיום  - ועדת קליטה .1

 ועדת הקליטה לדיון במזכירות בבקשה לדאוג לצוות איתור והמלצתו לאסיפה. 
הבעת עמדות של חברי המזכירות וחנן הציג את תפיסת עולמו מתוך ניסיונו מקיבוצים אחרים. ועדת כלל הדיון 

בקליטה , בעתיד תהפוך לצוות צמיחה דמוגרפית שיעסוק גם באסטרטגיית הקליטה לטווח ארוךהקליטה 
  .2021-2022ת העבודה בהתאם לתכנילאחר תהליך הקליטה. כל זאת השוטפת וגם בליווי הנקלטים 

 חלטה: ה
חלי וחנן יאתרו את ההחלטות הקודמות של כפר מנחם בעניין הגדרות התפקידים של ועדת הקליטה ויביאו  1.1

 לדיון בישיבת המזכירות הבאה. אותם 
 .המכרז ייפתח לשבועיים נוספים לאחר הצגת הגדרות ועדת הקליטה לציבור 1.2
 המועמדים ליו"ר הועדה יובאו בפני ועדת איתור שתוחלט ע"י המזכירות. 1.3

 משתתפים: אורי בייז )מנהל עסקי(, שושי בורנשטיין )מש"א( - מכבסה .2
הלבוש ע"י חנן ואורי. כיום הכביסה משונעת אל מחוץ לקיבוץ ומוחזרת ניתנה סקירה על פינוי המכבסה מבית 

 לקיפול וחלוקה בחדר מרכז המשק שנמצא בצמוד למועדון לחבר.
מצב זה הוגדר כמצב ביניים וככל שהזמן עובר נשאלת השאלה האם בהכרח יש להעמיד מכבסה בקיבוץ או שמא 

 נכון להמשיך במודל זה גם לטווח הארוך.
 החלטה:

 כנת שאלון משוב לפרסום לציבור להבנת מצב שביעות הרצוןה 2.1
 על בסיס התשובות יגובשו שירותי הכביסה העתידיים בכפר מנחם 2.2

 עדכונים: .3
 אישי - אמנון אריאלי 3.1
ועדת תרבות פנתה לצביעת קיר המועדון הפונה אל גבעת  - בקשת ועדת תרבות לצביעת קיר המועדון 3.2

 הילדים. 
ועדת תרבות על הרצון לשפר את פני היישוב, אך היות ומדובר על מבנה  החלטה: המזכירות מברכת את

לשימור )בית הילדים הראשון(, יש לערב את ועדת התכנון ומיכאלה לפידות העוסקת בעיצוב המועדון לחבר 
 בימים אלו. למחשבה על אופי הציור שיכול להיות על המבנה )ציור ברוח הקיבוצית(.

 סוגי פניות למגורים בדירה זו:  2ישנן  -דירת אמנון דוידוב 3.3
 ה לקליטת משפחת פליטים לדירה זו למשך חצי שנה.יפני 3.3.1
 דיור לחברים משפצים. 3.3.2

  החלטה: דירת אמנון דוידוב תשמש למגורים זמניים לחברים משפצים.                 
 המזכירות אישרה את בקשת הזוג. - ה של ענבר וגלעד מאונטריפני 3.3.3

 רשמה: חלי זלינגר
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 20.02.2022מתאריך  02/22פרוטוקול הנהלה עסקית כפר מנחם 
 

אורי בייז, לירון שקד, ורדית זילבר מזור, חלי זלינגר, שלומי גרבר, אורי אגוזי, אבנר דביר, איתי הראל ,דוד  נוכחים:
 בן לולו.  

 יחיעם יוגב, יעד ביטנר משתתפים:
 גל לוויניהם חסרים:

 
 סדר יום:

  אישור פרוטוקול ונוהל ההתקשרויות 
 אורי בייז - דו"ח מנהל עסקי 
 אור איתן , מנהל פיתוח עסקי , נופר - סקירת פעילות נופר 
 אביטל אופק , מנהל פעילות ישראל, דוראל - סקירת פעילות דוראל 
 יעד  - דוחות תאגידים סולאריים כפר מנחם 
 

 פרוטוקול 
  01\22אושר פרוטוקול ישיבה  .1

 
 לירון שקד החליף את תמיר סלע כמורשה חתימה באחזקות.אושר נוהל ההתקשרויות ותשלומים אחזקות.  .2

 
 דו"ח מנהל עסקי  .3

אורי עדכן לגבי אי ההתקדמות בעסקת קנאבר לאור כניסת בעלים חדשים )משפחת טובול עדכון קנאבר:  .3.1
בשילוב הקיבוצים )נען וכפר  אינם מביעים עניין שבשלב זה (50.01% –רכשו את חלקם של משפחת טייבר

 מנחם(. ציין את העיכוב בקבלת החלטה של קיבוץ נען כחלק משמעותי בסטטוס העסקה.
 ךהסמו בסיור שנערך עם נציגי המפעל סוכם כי לבקשת המפעל האספלט בצומת תשתיות מפעל מתכת: .3.2

מעלות החלפת הגג  מצפון למשרדים ותחילת השביל בדרך למחסן הדרומי  יתוקן ע"ח אחזקות וכן, חצי
 שהוחלף במחסן הדרומי.

וה ו: אנו בשלב הסופי למעבר לענן, במהלך מרץ יושלם המהלך אשר יביא איתו בתקמעבר מחשוב לענן .3.3
 .להגנה וגיבוי ברמה גבוהה יותר

ה של ביבשכלל את דוחות איכות הס 20.2 -ב לגבי מענה המועצה לרמ"י לירון עדכן  מטמנה כפר מנחם: .3.4
 חברת אדםה ,אגוד ערים נפת אשקלון, והתייחסות האגודה השיתופית והוועד המקומי. 

 
חברות נופר ודוראל סקרו את סטטוס הפרויקטים הקיימים ופרויקטים עתידיים תוך דגש על אגירת  דוראל ונופר: .4

 אנרגיה.
 

 ם השונים של נופר ודוראל.יעד סקר את תזרים המזומנים הצפוי מפעילות סולארית בכפר מנחם של התאגידי .5
 

 רשם: לירון שקד
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 09.03.22 - פרוטוקול מנהלת שיוך
 

אורנה תלאור, אורית זלינגר, יוסי שרון, מרקוס שנהב, שלמה ברוידא, אבנר דביר, עוה"ד מארי קושניר הררי, דובי : נוכחים
 גניש

אברהם טולדו, דני אלבירט, חנן רוגלין וחלי מזור,  עידן קריסטל, וידי שקד,  עמית ארגוב, נבו  מוזמנים חברי מזכירות:
 זלינגר

 נושאים:
 דירות קהילה בעת שיוך .1
 נוהל יורשים .2
  אסטרטגית מימון .3
 עדכונים: .4

 טיפול סטטוס -שימושים חורגים 4.1
 עדכוני מועצת מקרקעי ישראל 4.2
 באה"ע הקיימת ויופיעו רק בתב"ע השישה מגרשים שאינם מופיעים בתב 4.3
לבין הקומה  2+3התחייבות בפני דיירי אטלייה שיכון ו' למציאת פתרון לניתוק התלות התכנונית הקיימת בין קומות  4.4

 הראשונה.
 דיון:

הפגישה נועדה לפרוס את הנושאים הקרובים שעל הפרק עליהם נצטרך לקבל החלטות ולהביא לציבור. במהלך חצי 
מהנושאים ונביא את הדברים לאישור המזכירות ואת מה שנדרש נביא  השנה הקרובה נתחלק לצוותי חשיבה בכל אחד

 לאחר מכן לשיחת הקיבוץ.
דירות גדולות יותר  3מ"ר אותן לא ניתן לשייך, לצד  55-בקהילה ישנן מספר דירות הקטנות מ - דירות קהילה בעת שיוך .1

 קהילה או לשייכן לחברים חדשים. בעת השיוך וההתלבטות היא אם להשאיר את הדירות לשימוש ה 33%עליהן נשלם 
 שלוש הדירות הן: 

 בדירה מתגוררת רקפת גלאור - דירה בשיכון האמריקאי 
 להשכרות קצרות מועדהדירה משרתת היום את הקהילה  - הדירה בה התגורר אמנון דוידוב 
 בדירה מתגורר כיום יזהר זלינגר - דירה בשכונת הספארי 

 במהלך הדיון הוצעו מספר הצעות כולל פתרונות דיור בדירות מאוחדות בדירות הכיכר. 
 הנושא יועבר לדיון בצוות מצומצם לבחינת הצרכים של כפר מנחם והצעה קונקרטית לכל אותם הצרכים.

ה לדיון בשבועות ההתייחסות לנושא ייכנס בתוך חוזה חכירת המשנה עליו מארי תתחיל לעבוד ותציג טיוט - נוהל יורשים .2
 הקרובים. חוזה חכירת המשנה המוצע יוצג בשיחת הקיבוץ ויאושר בקלפי.

ישנה כבר הצעה קונקרטית למשכנתאות של בנק הפועלים. צוות מצומצם עם נציגי מזכירות  - אסטרטגיית מימון השיוך .3
 סיוע במעמד רכישת הזכויות.והנהלה עסקית  יעבוד על נוהל מסודר לתהליך הגבייה ותשלומי האיזונים לותיקים ל

 עדכונים: .4
הגיע מפקח מטעם רמ"י, ולפני מספר ימים קיבלנו את דו"ח הביקורת שלו  7.2סטטוס טיפול: בתאריך  - שימושים חורגים  4.1

אבי בן -אורי בייז ולמנהל הקרקעות -שימושים חורגים. כל שמונת השימושים בתחום העסקי ומוכרים למנהל העסקי 8על 
 עוה"ד חגית בן משה. -תייחסות הועבר על ידי הקיבוץ לעוה"ד המלווה את ההסדרה מול רמ"י צבי. מכתב ה

עולה כי  15/3/22לפי סדר היום שיצא לישיבת מועצת מקרקעי ישראל הקבועה ליום  -עדכוני מועצת מקרקעי ישראל   4.2
 נקודות:  2-יקון הסדר הביניים בבדיון הקרוב עתיד להמשיך הדיון בדו"ח ועדת שימרון וכן תעמוד על הפרק הצעה לת

  הצעה לעדכון גובה הערבות הנדרשת מחבר חדש משפץ/בונה בהסדר הביניים בהתחשב בעליית ערכי הקרקע מהמועד
 שבו נקבע הסכום המקורי. 

 (.2022חודשים )מסוף מרץ לסוף יוני  3-דחיית המועד להגשת תיק השיוך ב 
נוכח המעבר לחלופת האגודה ננסה להגיש  -ויופיעו רק בתב"ע הבאה שישה מגרשים שאינם מופיעים בתב"ע הקיימת  4.3

 כבר בפעימה הנוכחית בכפוף להצגת התב"ע הבאה.
. תתואם 1מקומה  2,3הנהלת הקהילה בוחנת כל דרך לניתוק התלות התכנונית הקיימת בין קומות  –דירות אטלייה שיכון ו'   4.4

 פגישה עם פיקוד העורף ונציג הועדה המקומית.
 כמה: חלי זלינגרסי
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 6 ישיבת ועדת תכנון מס'
6.3.2022 

פטיש, וידי שקד, חנן רוגלין,  ניצן שקד, איה פינקוס, רונן סעידי, ארנון לפידות, אביטל משתתפים:
 יואב הראל, אסא ברק, ענת מוגילנר

 :מטרות  הישיבה
 כנית שינוייםות –עמית ואילנית שביל  .1
 שביל ציבורי בתוך קווי המגרש –ענבר ארבר וגלעד מאוטנר  .2
 ן )ולא רק( ברחבי הקיבוץייה בנוגע לפסולת בנייפנ –בן סעידי  .3
 כנית פיתוחות –חיים יפרח  .4
 הסדרה תכנונית לצורך קבלת טופס אכלוס –סיגל ורונן סעידי  .5

 עיקרי הדיון והחלטות
 תוכנית שינויים –עמית ואילנית שביל  .1

, בעקבות דוח מפקח על אי התאמות להיתר 2020יה שניתן להם ביוני ילהיתר הבנ כנית שינוייםות עדהוהגישו לאישור הו
 גובה הגג, שינוי חזיתות. –

 העברת הבקשה למזכירות.החלטה: 
תפקיד ועדת תכנון לדון ולטפל בנושאים הנוגעים לחברי קיבוץ בלבד )פורסם במדריך לבונה/משפץ(, ולכן בקשה זו 

 מועברת למזכירות להמשך טיפול.
 שביל ציבורי בתוך קווי מגרש –ענבר ארבר וגלעד מאוטנר  .2

קיים שביל ציבורי שעובר בתוך המגרש. נדרש לקבל החלטה איך לשמר שביל מעבר מצד אחד ולא לגרוע מהמגרש 
 מצד שני.

מימין לשביל קיימת מסלעה במגרש של  .צר ובלבד שקלנועית תוכל לעבור בוהשביל יכול להיות  –התקיים דיון 
 חת אלבירט ונדרש למדוד עד כמה ניתן להתקרב אליה. משפ

 ויוצג פתרון )אולי יותר מאחד( בישיבה הבאה. יתקיים סיור של נציגים מהוועדה החלטה:
 פנייה בנוגע לפסולת בניין ברחבי הקיבוץ –בן סעידי  .3

שונים, כולל רהיטים יה המפוזרת במקומות ייה שכללה תמונות מרחבי הקיבוץ, בנוגע לפסולת בניבן העביר פנ
 שהוצאו מהבתים וזרוקים כבר שנים ברחבי הקיבוץ.

התקיים דיון בנוגע לצורך במרכז פינוי פסולת גושית )מפג"ש(, ובצוות שיהיה אחראי על "נראות" הקיבוץ. כמו כן, 
 ה הפרטיים והציבוריים.ייה מאתרי הבנייחידוד נושא האחריות לפינוי פסולת הבנ

 המפג"ש מול המועצה, בשיתוף האגודה. ייבדק נושאהחלטה: 
 ימי עבודה במהלך החודש הקרוב על מנת לאסוף את הפסולת הבולטת וליישר קו. 2בינתיים יוקצו ע"י רונן והפועלים 

פינוי אל מול טופס -ה, כולל המשמעות של איייצא מסמך מסודר בכל הנוגע לאחריות פינוי פסולת ממגרשים בבני
 "יואב". ועדת התכנוןוהאכלוס מ

 תוכנית פיתוח –חיים יפרח  .4
הוגש לוועדת תכנון תוכנית פיתוח לאישור במגרשו של חיים יפרח. התוכנית כוללת אזורים שאינם בתחום המגרש 

 ומוגדרים אזורים ציבוריים. בעקבות זאת התקיים דיון כללי בנוגע לגינון ופיתוח בשטחים ציבוריים ע"י חברים.
המוגשת לאישור חייבת להיות בתחום המגרש המאושר לשיוך. במידה וחבר מעוניין לגנן אזור  כנית הפיתוחותהחלטה: 

ציבורי ליד מגרשו, מוזמן לפנות לאסא ברק לצורך תיאום וקבלת אישור של ועדת גינון. בכל מקרה לא ניתן לבנות על 
 אזור ציבורי, אלא גינון בלבד ורק לאחר אישור.

בכל הנוגע לגינון באזור שאינו שייך למגרש המשויך, כולל טופס התחייבות החבר זמן הקרוב ינוסח מסמך ברור ב
 בנושא.

 סיגל ורון סעידי .5
כנית ההיתר שהוגשה לוועדת וביחס לת ס"מ במיקום הממ"ד 14ה חריגה של כנית שמסדירורונן וסיגל ביקשו לאשר ת

 התכנון "יואב", כל זאת כדי לקבל טופס אכלוס.
כנית, שאינה משפיעה על שטח ציבורי או על השכנים. זאת בכפוף לאישור ואת הת הוועדה מאשרתהחלטה: 

 כנית ע"י ועדת התכנון "יואב".והת
 רשמה: ענת מוגילנר
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 7ישיבת ועדת תכנון מס' 
20.3.2022 

 מוגילנריואב הראל, אסא ברק, ענת ידי שקד, חנן רוגלין, ש, ופטי אביטלרונן סעידי, ניצן שקד, איה פינקוס,  משתתפים:

 :מטרות  הישיבה
 דכון סטטוס ומעבר על מספר סעיפיםע –תב"ע חדשה  .6
 פניה לפינות ישיבה מול בית הדר –יעל דוידוב  .7

 עיקרי הדיון והחלטות
 תב"ע חדשה .1

עדה נתנה זמן קצוב לסיום ועדה המחוזית. הווכנית התב"ע החדשה בוועדה עודכנו כי התקיים דיון להפקדת תוחברי הו
שות . בעיקר נדרש לקבל אישור גורמים חיצוניים כגון: נתיבי ישראל, רשות המים, ר2022עד סוף שנת כל הדרישות, 

 הניקוז, משרד החינוך ועוד...
כמו כן, נסקרו סעיפים רבים של הוראות התב"ע בתחום המגורים, שנדרש לבצע בהם עדכונים קלים על מנת שיהיו 

 ברורים יותר ולא ניתנים לפרשנות. 
לדוגמא שעודכנו: הגדרה ברורה של השימושים המותרים לתעסוקה בתוך הבתים, העברת שטחי שירות לשטח סעיפים 

 עיקרי, הגדרת מסתורי כביסה וקירות תמך.
 ומיד לאחר מכן עדכון מתכנן התב"ע לצורך הטמעה. העברת התיקונים לאישור המזכירות,החלטה: 

 פינות ישיבה –יעל דוידוב  .2
לשהות  למשפחות המבקרות ולדיירי בית הדריעל פנתה בבקשה לייצר פינות ישיבה מחוץ לבית הדר, כדי לאפשר 

 בחוץ ביחד. היום מוצב ספסל אחד במרחק הליכה קצר, זה לא מספיק.
 בוצע סיור במקום של יעל, יפתח )מנהל האגודה( ושלי, ובחנו את המקום הטוב ביותר למיקום פינות כאלה. 

 לא משהו מורכב, אך חשוב שיהיה תכנון עם התייחסות לתשתיות ושמירה על הדשא. –ו כי נדרש תכנון מסודר סיכמנ
 הצעות מחיר מאדריכלי נוף. 2יפתח יציג . ועדת תכנון מאשרת להתקדםהחלטה: 

 רשמה: ענת מוגילנר

 8ישיבת תכנון מס' 
27.3.2022 

יואב הראל, אסא ברק, ידי שקד, חנן רוגלין, ש, ופטי אביטל ארנון לפידות,רונן סעידי, ניצן שקד, איה פינקוס, משתתפים: 
 ענת מוגילנר

 :מטרות  הישיבה
 דיון בתכנית מתוקנת –גרשוביץ  .1
 דיון בתכנית מתוקנת –בהר  .2
 שביל מזרחי -ענבר ארבר וגלעד מאוטנר .3
 גינון בשטחים ציבוריים .4
 מבנים חורגים מקוי מגרש .5
 לל בזהמה נכ –תשלום חבר על תשתיות  .6
 שימוש ושיפוץ –מבנים ציבוריים  .7
 בקשה לבנית "בית" על עץ .8

 עיקרי הדיון והחלטות
 גרשוביץ .1

 הוגשה תוכנית מתוקנת. 
 נותר לתקן את עומק הרגל בקיר התמך  הצפוני. לאחר מכן ניתן לאשר ולחתום.      החלטה: 

 בהר .2
נוספת עם שירותי אורחים מתחת לחלל המדרגות כנית וכנית ואישורה ע"י ועדת תכנון, הוגשה תולאחר תיקון הת

חוצה את הבית ומחייב חציבה ברצפה. הובע חשש לפגיעה קונסטרוקטיבית ברצפה,  תוואי הביוב לאסלה זו –
 שהיא משותפת עם הבית הצמוד.

 כנית זו.וחתימת קונסטרוקטור על ת כנית רק לאחר קבלת תכנון מיועץ אינסטלציה, כוללואישור התהחלטה: 
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 לחילופין, ביצוע תוואי ביוב אחר, עילי, לאורך הקיר המשותף, שיהיה מחופה כספסל, ואז אין חציבה ברצפה.   
 ענבר ארבר וגלעד מאוטנר .3

 ה המתוכננת. נחסם המעבר להולכים בשביל זה.יבוצעה סגירה של השביל מול ביתם, לצורך הבני 
ה תתבקש להעביר את הסגירה לצד שני של השביל, כדי כנית, המשפחוה לתיכיוון שעדיין אין היתר בניהחלטה: 

לאפשר מעבר. זה גם יאפשר ביצוע פתרון לקטע שביל חדש, מעבר לגבולות המגרש של ענבר וגלעד. הפתרון יוצג 
                      בהמשך לאישור המשפחות הגובלות.

 גינון בשטחים ציבוריים .4
 התקיים דיון לגבי גינון שטחים ציבוריים ע"י חברים פרטיים שמבקשים זאת. 

לוועדה אין התנגדות לגינון זה, ואף מעודדת הגדלת השטחים המגוננים, אך נדרש להחתים את החבר על מסמך 
 שמכתיב תנאים לנושא.

 -גבולות ברורים של המגרשים  הגיע מפקח מטעם רמ"י ודרש לייצר יון עלה כי בקיבוצים כמו בית נירתוך כדי הד
 יתכן וזה לא יאפשר גינון פרטי שכזה.י

           וקיבוצים נוספים, ונחזור לדון בזה שוב. הנושא ייבדק מול בית נירהחלטה: 
 מבנים חורגים מקווי מגרש .6

ולות בעקבות השיוך המתקרב והחשש שמפקח מטעם רמ"י יסייר שוב בקיבוץ, חשוב שלא יהיו חריגות מעבר לגב
 מגרשים. 

שלח מכתב יידוע לכל מי שחרג, כולל יוי המגרש. יו: יבוצע מיפוי של מגרשים שבהם יש מבנים שחורגים מקהחלטה
        תשריט של החריגה, ויוחלט בתיאום עם החברים כיצד להסדיר את החריגה.

 תשלום חבר על תשתיות .7
 כל חבר נקלט נדרש לשלם סכום המיועד לתשתיות. 

 לפרט עבור המזכירות את כל ההכנות הנדרשות והמבוצעות לכל מגרש ומגרש.נדרשנו 
 הוכן פירוט מדויק והועבר למזכירות.

 מבנים ציבוריים .8
ה שאיננה בשימוש כרגע. עלו יהועלה הצורך באחזקה ושיפוץ מבנים ציבוריים. לדוגמא, הקומה העליונה בספרי

 וד. , ארכיון וע We workרעיונות לשימוש כגון: מתחם 
 : נדרש לקיים דיון נפרד על נושא המבנים הציבוריים, והוא יובא גם לדיון ציבורי ושיתוף הקהילה.החלטה

 בניית בית על עץ .9
 מ', והאם נדרש לזה אישור?  4X5-יה של משפחה שמעוניינת לבנות בית על עץ בגודל של כיהוצגה פנ

 שהמשפחה כבר החלה בעבודות.ועדת התכנון ביואב לקבלת הנחיות, אך הסתבר ופנינו ל
ין בהתאם לגבולות יי הבנוישלח מכתב להפסקת העבודה ופירוקה, לאחר שהסתבר כי גם יש חריגה מקוי: החלטה

 הפרצלציה.
 כנית מסודרת לדיון.והמשפחה התבקשה להגיש ת

 רשמה: ענת מוגילנר

                                       משולחן ועדת תכנון
 ם,חברים יקרי

 לאחרונה, בעקבות תלונה אנונימית, התקיים סיור של מפקח הבניה של ועדת התכנון "יואב", בבית משפחת חברים.
בעקבות סיור זה זומנו לחקירה, הן החברים הבונים והן מנהל הקהילה )להזכירכם, הבתים עדיין רשומים על שם 

 הקיבוץ, והמועצה רואה בקיבוץ אחראי לכל בית(.
 נן, הועבר מסר ברור, שהפיקוח יגביר סיורים בקיבוץ ויקפיד על עמידה בחוקי התכנון והבניה.בחקירתו של ח

 , שהיום יש אכיפה, ומה שהיה נהוג בעבר, כבר לא יכול להתקיים יותר.חשוב מאד להבין
דרישות אנחנו בועדת התכנון, נמצאים פה בדיוק בשביל לעזור לכם לעבוד על פי החוק ולהיות מסודרים אל מול 

 ועדת "יואב".
 לכן, מוזמנים לפנות בכל שאלה, כדי לא להיות מופתעים אח"כ.

 אנחנו לרשותכם,
 ענת, חנן וחברי הוועדה
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 מתנדבים למען גימלאים
 

והתארכות תקופת הפנסיה, כאשר הגמלאים מסוגלים להמשיך  בעקבות התבגרות תושבי  המועצה
גם לתרום לחברה, יזמה המועצה  האזורית הכנת לדאוג לעצמם, לחיות חיים עצמאיים ומהנים ו

 תכנית רב שנתית לגיל השלישי. 
לצורך כך, נערך בכל יישובי המועצה סקר מקצועי, שבדק צרכים ורצונות של האוכלוסייה בגיל 

 השלישי
פיתוח שירותים  -כמו כן, כל ישוב התבקש לחשוב על יוזמות לחזוק הקהילתיות בגיל השלישי ביישובו

 פעילותי. ותוכן 
אצלנו, התנדבו מספר חברים ותושבים ולקחו על עצמם לדאוג לפעילות לבני הגיל השלישי ולהביא 
למודעות הציבור את חשיבות מעורבות בני הגיל השלישי בקהילה,שכן הגיל השלישי מהווה כשליש 

 מכלל האוכלוסייה. 
וספים להצטרף אלינו לעשייה אנו מנסים לערב את הנהלת היישוב בנושא זה וכן מזמינים חברים נ

)הנהלת הקבוץ תומכת בפעילות וזקנה מיטיבה הוא היעד השלישי מבין שמונת מטרות התכנית 
 הקהילתית הרב שנתית(. 

לאחרונה יצאה המועצה ביוזמה הנקראת "קול קורא". זוהי פניה לישובים האומרת שיוקצה מימון 
גמלאים, ושיעמוד בקריטריונים שהמועצה תקבע. ייחודי לפרויקט יישובי לגמלאים, שיובילו אותו 

 מובן שגם אנו מעוניינים להציע ולהשתתף  ולשם כך גם נשמח להיעזר בכם חברים. 
מפגשים במועדון, ארוחות משותפות, הרצאות,  –בתכניתנו להתחיל בהקדם פעילויות לגיל השלישי 

 סרטים ועוד. כמובן שלא ייגרע חלקם של הטיולים. 
ים מפגש בו נשמע על תוצאות סקר הגיל השלישי בקיבוצנו ובמועצה כולה וכן נשמח בקרוב יתקי

 לשמוע הצעות לפרויקט "קול קורא".
 נקווה להתראות עם כולכם! 

 
  -צוות מתנדבי הגיל השלישי 

רינה קרן, אורית גלאור, צביה ג. עלווה, מרים יבלונקה, נועם מילשטיין, טל צור, יגאל ברק ואורה 
 דביר
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  מעין היקר,
ברצוננו להודות לך עם סיום תפקידך במזכירות. נכנסת לתפקיד בתקופה מאתגרת, תקופה של שילוב הדור הצעיר 

  .הקיבוץ לצד עשייה למען המשך השגשוג והפריחהבהנהלת 
ראית בתפקידך במזכירות ככלי חשוב להשפעה על מקומו של הקיבוץ בחיי החברה והחברות והחברים. לקחת את התפקיד 

במלוא הרצינות וההשקעה ולמרות שהדיונים והנושאים היו, ועודם, ברומו 
את עמדך לאחר של עולם, הבאת שקט ונועם והקפדת להעמיק ולהביע 

חשיבה מרובה, ולאחר התבוננות מנקודת המבט גם של ההנהלה ובעיקר 
   .של הפרט

אנחנו, חברי המזכירות וחברות וחברי הקיבוץ, מודים לך על הדרך שעשית 
במזכירות, על היותך מודל לחברים צעירים שמשתלבים וישתלבו גם 

תך בתרומה בעתיד בעשייה החשובה וברור לכולנו שנמשיך לראות או
 .לקהילה גם בהמשך

 חברי המזכירות

 
 

 
 

 
 ,איליה, אלי אלמן שלום

 .אני באמת וברצינות מתנצלת אם פגעתי ברגשות שלך ובשם הטוב שלך, לא לכך התכוונתי
 .על כךהיתה לי תגובה ספונטנית ומיותרת בפלטפורמה של הפייסבוק קבוצת כפר מנחם ואני מצרה 

 .אני כבר שנים נמצאת בפייסבוק בקשר טוב עם הרבה חברים ולא נוהגת להקטין או להעליב אנשים אף פעם
 .אני מתנצלת שוב מכל הלב על מה שרשמתי

 בברכה
 ז'וז'י שינדלר

 

ליגאל קליין שסיים קדנציה רביעית )לא רצופה( במזכירות הרבה תודה על  תרומתך העקבית תוך הסתגלות 

לשינויים בקיבוץ, איזון בין עמדה פרקטית וערכית.  ואהבה לקהילה וחבריה. שעמדה במבחן הזמן מקווים 

 ובריאות.שתמשיך לתרום באיחולי נחת 

 

לריקי בן אריה  ויזהר שרון שנבחרו למזכירות הצלחה 

 בתפקידם.

 שהגיע למצוותנהיים לעידו לוי

 פרוש כנפיים לקראת התחלות חדשות,

 מזל טוב לך להורים נועה וגל, 

 לסבתא עמליה

 דרך צלחה והרבה נחת.
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 הסיפור שבתמונה

 מאת: אסף אוזן

בחדר האוכל בכפר מנחם, תערוכה שקודם לכן הוצגה בגלריה ״מגדל״ בתל אביב,  שהוצגהתערוכת הצילומים 
מאופיינת בעושר אנושי חובק עולם המספר יותר מכול את הסיפור של כולנו. למעט כמה תמונות טבע מרהיבות, 

 בני אדם בסביבתם הטבעית. אמנון, בצניעות ובחריצות כמעט סיזיפית, מתעד בתערוכתו בעיקר 
כמי שמכיר את אמנון מזה שנים רבות כאביה של זוגתי אורית, וכאן המקום לגילוי נאות, אני יכול להעיד שהוא צלם 

מבחירת זווית  -שמבין את המוטל עליו, וכל לחיצה על כפתור המצלמה כרוכה אצלו בסוג של אחריות והתלבטות 
ללכוד את הרגע בצורה הנאמנה ביותר למציאות. כך למשל נקלטה בעין המצלמה האור ועד לקומפוזיציה, הכול כדי 

אם המאכילה את ביתה על מדרגות הנשיאות באקוודור, אם אחרת פולה כינים מראש ביתה בקוצ׳ין, אם ממנילה 
ם/חברים רוחצת את ביתה בגיגית, ילד מהלך בשוק דגים מקומי, ילדה מצפון קוריאה ביום לימודים בגן, שלושה אחי

מחובקים בירדן, ובני משפחה בשמורת הטבע הפראית בטנזניה. למרות הפערים הגיאוגרפיים שבין אקוודור לקוצ׳ין, 
החוט המקשר בתערוכה מציע הצצה יוצאת דופן למרחב אנושי  –בין ירדן לצפון קוריאה או בין טנזניה לפיליפינים 

 ומוכר ממחוזות מרוחקים. 
יב מרכזי וחוזר בתערוכה ומאפשרת לצופה לחוות רגעים משותפים היוצרים הזדהות שגרת היומיום משמשת מוט

וקרבה, כמו למשל אותה אישה מהפיליפינים העומדת בגבה אלינו, מבטה נישא החוצה כאילו כבעוד יום שגרתי, 
לבקתה, מה והיא מעלה שאלות בנוגע למושאי מבטה. חדי העין יכולים לראות את זוג הכפכפים שלה מונחים מחוץ 

 שמעלה תהייה בנוגע לאורח חייה. 
נראה כי החיפוש האינסופי של הצלם אחר רגעים אותנטיים בחיי היומיום דומה לאותו לוכד פרפרים התר עם רשתו 
אחר פרפרים נדירים, שכן למרות המגוון האינסופי והניסיונות הרבים, ישנה רק תמונה אחת שיכולה באמת לרגש 

 את הרגעים הנדירים הללו נראה שאמנון מבקש להציג בפנינו.   אותנו ולספר סיפור.
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 נוטרה
 צילם והביא לדפוס איליה אלמן.

ברוב קהילות אשכנז נקראת מגילת שיר השירים במהלך ימי הפסח בשל תיאורי האביב 
 המופיעים בה.

 שישי.בחלק מקהילות ישראל נהוג לקרוא את מגילת שיר השירים קודם קבלת שבת ביום 
 לקראת סוף האביב ירוק וצהוב סביב סביב:

, שתמונות: אהרונסונייה פקטורי, קידה שעירה, זהבית "מיוחדת", חלבלוב מגובשב
 חרדלים וחרציות.

 צילם והגדיר איליה אלמן.
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 אהרונסונייה פקטורי

 "מיוחדת"זהבית 

 חרדל

 מגובששחלבלוב 

 חרצית

 שעירהקידה 
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 חנה )אניה( העניס 16.12.1924-27.4.1971
 איצל )יצחק( יודוביץ 28.2.1913-30.4.1973

 ברכה בלסברג 15.6.1906-3.4.1978
 עמיר-פסיה הרפז 10.12.1911-28.4.1980
 אריה מנדל 29.11.1918-10.4.1985
 בנימין ברמן 15.12.1911-13.4.1985
 נחמצ'ה בלכר 17.9.1913-23.4.1987
 אברהם אטינגר 10.9.1909-15.4.1990
 מאיר תל אור 22.4.1919-14.4.1994
 אטקה גייר 12.8.1915-18.4.1994

 מאיר אלעזרי 1.2.1921-9.4.1996
 פליציה )צפורה( קליין 7.7.1912-3.4.1998

 ז'וזה )צפורה( כהן 27.5.1919-4.4.1998
 תמר מן 5.10.1920-4.4.1998
 אברהמלה סטניצקי 16.6.1911-1.4.1999

 פרניה ברוידא 15.3.1915-26.4.1999
 רחל קורנגוט 16.5.1926-19.4.2000

 שלמה סולומון 4.6.1920-13.4.2002
 שמואל  פורת 27.9.1918-4.4.2003

 יעקב )ישקה( מודעי 31.8.1913-24.4.2003
 טוביה שלו 15.5.1936-1.4.2004

 הדסה מילר 2.4.1921-8.4.2004
 אלברט צ'יני                                      -ברט 29.3.1935-5.4.2009

 שושק'ה גוטליבר                                          25.5.1936-25.4.2012
 שלמה גסטפרוינד                                        8.5.1920 – 15.4.2014

 יצחק כהנים                                                   1.4.1934-20.4.2015
 ליזק'ה אטינגר                                               28.2.1919-16.4.2016
 איזי פינק                                                        3.12.1919-14.4.2018
 שרה הדס                                                       26.8.1927-14.4.1919


